
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 20-5-2015 
 
La senyora Oró: 

“Gràcies. Gràcies per deixar-me ser la primera. Primer de tot, dir que també 
formo part del ple, i vostès ho saben perfectament, sempre en la meva posició, 
que és en minoria discrepant. És veritat que vostès, pràcticament tothom, m’ha 
respectat en moltes coses, però és aquí la història. Hi ha hagut moltes coses 
que no m’han agradat en aquesta última legislatura, i ho he de dir. Coses que 
vostès han aprovat en majoria, per exemple els horts urbans, la meva petició, 
que ja no la necessito i disculpin, dels wàters públics, i totes aquestes coses 
que sempre fem, perquè som així. Jo entenc la política tal i com la fem una 
sèrie de persones aquí, a Esplugues: no cobrem, ens costen quartos, sangre, 
sudor, lágrimas, dinero y cabreos, sempre dic jo. Per exemple, la Maria Teresa 
Carbonell és una de les persones, el Jordi Raventós és una altra de les 
persones, etc, etc. Per què? Perquè el nostre fet és donar- nos als altres, 
intentar compartir coses. És veritat que discrepem, però penso que ho sabem 
fer elegantment, i amb bona... Almenys jo intento no agredir ningú, ni tan sols 
verbalment. Esperem que en la propera legislatura ho sabéssim fer millor tots, 
també els que estaran aquí dalt. Espero que sigui molt més plural del que és 
ara, jo sóc partidària, sóc de Lleida, i a mi m’agrada, de l’oliver, l’arbequina. És 
una d’aquelles olives tan petitetes, i cadascuna té un color diferent, però que 
treu un oli, xiquets, que què voleu que us digui? Genial. Això és lo que espero 
jo d’aquesta comunitat, espero que apareguin Ciutadans, per què no?, espero 
que surti la CUP també, ho necessitem, i a més gent jove, i Déu n’hi do. Espero 
que surtin tots los que s’han presentat, almenys un de cada. Serà divertit, ja ho 
sé, però Esplugues s’ho mereix, i sobretot pensem en els altres també. 

Moltes gràcies.” 

(Aplaudiments.) 

La senyora alcaldessa: 

“Gràcies, senyora Oró. La senyora Teresa Carbonell.” 

La senyora Carbonell: 

“Bé, avui no faré cap pregunta, me les guardo per al proper ple. Només vull 
agrair a tots els regidors que no us presenteu a les properes eleccions, donar-
vos les gràcies perquè ens hem trobat durant molt de temps aquí, i ja a tots, 
que no us veig, ja us sento una mica meus, tant si sou de partits amb els que jo 
estic més d’acord ideològicament, però no té res a veure quant a persones, i us 
dono les gràcies a tots per la tasca que heu fet i pel que heu dedicat al poble. 



Als que sou de l’equip de govern i als de l’oposició, que heu picat molta més 
pedra, però que al final tots hem anat cap a intentar que això funcioni.” 

La senyora alcaldessa: 

“Gràcies, senyora Carbonell. El senyor José Fernández.” 

El senyor Fernández: 

“Buenas noches. Pues yo ante todo le quiero dar las gracias y felicitar a 
Enrique Giner, porque para el barrio de Can Clota ha sido un honor siempre 
contar con él, porque ha realizado muchas cosas. Me gustaría que la persona 
que cogiera el urbanismo se pareciera a él y tuviera las puertas abiertas –
tuviera las puertas abiertas– igual que él las ha tenido. Por lo tanto, le 
reconocemos el valor que ha tenido con el personal, como asociación de 
vecinos, como sin asociación de vecinos, nos ha recibido. Por lo cual, quiero 
decirte que lo que se está realizando en Can Clota es una cosa buenísima, 
porque allí, detrás de aquellas paredes, sabemos dónde iba, lo que hacían y 
dejaban de hacer. Por lo tanto… Hablo yo solo, pero esta mañana y esta tarde 
hemos estado un grupo de personas, y lo mismo que valgo cuando te tengo 
que decir algo, Enrique, también cuando tengo que tirarte flores te las tiro. Por 
lo tanto, te las tiro, porque te lo has merecido por nosotros. 

Y después, tengo una pregunta, más que nada es una información, para mi 
alcaldesa. Yo no sé, rumores, maldad o lo que quieras, pero aquí hay algo 
encerrado. Y creo que hay algo encerrado porque hay alguna gente que dice 
que cobras 80.000 euros de la Diputación, otro que cobras 90.000 euros de la 
Diputación, y después, que si cobras 20 o cobras 24 del ayuntamiento. Yo te 
digo, Pilar –yo te digo, Pilar– por qué en esa revista que tenemos, de El Pont, 
desde la alcaldesa hasta el último concejal, salga el que salga, tenga 
realizado… Porque decimos que claridad –claridad. ¿Pues qué mejor claridad 
que en nuestra revista de El Pont venga de cada uno el sueldo que cobra, y así 
no habría malas interpretaciones? Gracias.” 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. La senyora Anna Coll.” 

La senyora Coll: 

“Bé, d’entrada agrair-li a la Neus això de «joves». Avui l’Eulàlia no està aquí 
però t’ho agrairia enormement. (Veus de fons.) Bé. I el posicionament des de la 
CUP d’Esplugues de Llobregat, volem d’entrada exposar el context en què ens 
hem trobat, i seguidament fer públic el nostre posicionament amb relació al 
repartiment d’espais per «encartellar» en campanya electoral. Vam rebre un 
seguit de mapes que, no solament consideràvem desproporcionat sinó que 



reflecteixen unes dinàmiques d’influències partidistes. Per això vam fer públic 
un comunicat on denunciàvem un repartiment injust, que perpetua el sistema 
d’unes elits que ens han governat els darrers anys, i que ens han arrossegat a 
la situació d’estafa en què ens trobem, excloent també les entitats i les 
treballadores, deixant-les sense un espai comunicatiu. Només confrontant la 
injustícia i desobeint és possible que en el futur es puguin trobar formules 
consensuades de distribució dels espais, que siguin justes i veritablement 
democràtiques, desobeint perquè defensem la sobirania popular que és al 
carrer, i s’ha d’exercir des del carrer. 

Davant d’aquesta desobediència, el PSC, partit que governa i, per tant, amb el 
percentatge d’espais del repartiment més alt, i amb el privilegi d’escollir les 
zones que s’adjudiquen, el 14 de maig ens denuncia a la junta electoral de 
zona de Sant Feliu. L’endemà, el 15 de maig, se’ns convoca, via telefònica, a la 
junta de portaveus de dilluns 18. Quan hi assistim, en to cordial se’ns diu que 
tot es pot parlar, es pot arribar a acords, i que els fem arribar una proposta, 
però la denúncia ja està feta.  

Per acabar-ho d’adobar, ahir en arriba, via junta electoral, la queixa remesa per 
aquest ajuntament, en referència a la validació de les paperetes de vot, 
desestimada per la pròpia junta, fet que tampoc se’ns va comunicar, ni tan sols 
el dia que ens va convocar personalment. Amb tot això, se’ns insta a presentar 
una proposta d’acord de repartiment dels espais. Doncs bé, si som equitatius, 
nosaltres repartiríem totes les columnes publicitàries i els panells de lliure 
expressió entre totes les forces que es presentin, perquè totes hi puguin posar, 
com a mínim, un cartell a cadascun, reservant-ne sempre un espai a les 
entitats.  

I un últim apunt. Agrair al senyor Marcos Sánchez, del Partit Popular, la difusió i 
el ressò mediàtic. Nosaltres ni podem ni volem pagar falques publicitàries, però 
gràcies a ell i les seves piulades hem arribat a tot el principat.” 

(Aplaudiments.) 

La senyora alcaldessa: 

“La següent persona és el senyor Miguel Ángel Pérez.” 

El senyor Pérez: 

“Bé, jo tinc una pregunta que ja fa molt de temps que volia fer, el que passa és 
que com els plens s’allarguen molt, doncs, la gran majoria de cops no em puc 
quedar fins el torn de precs i preguntes. Per tant, ja per avançat demano 
disculpes si aquesta pregunta ja s’ha formulat algun cop, que segurament sí, 
però bé, m’agradaria...  



Jo ara visc al Gall, però de tota la vida sóc del barri de la Montesa, i al barri de 
la Montesa, sobretot al carrer Montesa, hi ha una reivindicació històrica, que es 
tracta del descampat del Rayo Amarillo, que bé, porta així tota la vida, jo 
sempre l’he conegut així, només he conegut un canvi, que és que hi hagués un 
camp de futbol a què s’enderroqués. I bé, m’agradaria saber per què durant 
tant de temps, no sé quant de temps porta però vaja, jo porto tota la vida 
coneixent-lo com un descampat, per què no s’ha fet mai, no se li ha donat mai 
cap tipus d’ús. I clar, m’agradaria saber si a curt o a mig termini hi ha cap pla o 
cap projecte de fer..., de donar-li algun ús més profitós que no acumular pols. 
Moltes gràcies. 

Bé, i aprofito també per, ja que tothom s’ha posat tan emotiu... Jo porto molt 
poc venint als plens, porto un parell d’anys, però bé, comença a ser això com 
una família. Bé, per desitjar... (Veus de fons.) Sí, no? Desitjar molta sort als 
regidors que surten i que no es tornaran a presentar, molts tornen als seus 
afers privats, i bé, a aquells que us torneu a presentar, doncs, molta sort, molt 
encert, perquè si encerteu nosaltres ens beneficiarem. I la política municipal té 
una cosa molt bonica, que crec que a nivell del Parlament o a nivell del 
Congrés no es dóna, i és que a la política municipal la ideologia està present, 
però sobretot el caràcter pragmàtic i de proximitat està més present. I el 
consens, crec que és més viable o és més fàcil que s’arribi a un consens a 
nivell municipal que no tant en altres esferes de la política. Així que molt 
d’encert i molt de consens.  

Gràcies.” 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé, gràcies. El senyor José Emilio Moneo.” 

El senyor Moneo: 

“Bona nit. Buenas noches. Parlaré en la meva llengua materna. Yo llevo 
viviendo cuarenta y cinco años en Esplugues. Vengo como presidente de la 
comunidad de la calle Tomás Breton número 3. Me hubiera gustado venir a 
saludar o a despedir, o lo que sea, pero vengo con un problema, un problema 
que voy a notificar, y que después haré la pregunta, porque a mí me han dicho 
que primero tengo que hacer la pregunta pero me gustaría exponer el tema. El 
tema es que en la calle Gaspar Fábregas, número 55, en el segundo piso, 
existe una secta que se llama «Centro Cristiano Dios del Pacto» desde agosto 
del 2014. Según la policía, esta secta es de gitanos argentinos. 

En esta secta, en dicho local, que es un local empresarial, vamos a decir un 
local de trabajo, en la planta baja hay Talleres Pedraza, de aluminio, en la 
primera planta…” 



La senyora alcaldessa: 

“Té un minut. No li donaré un minut com pot entendre, tindrà més, però 
intenti..., això sí, li demano resumir.” 

El senyor Moneo: 

“Lo intentaré. Bueno. Se canta, se grita a los pastores, hacen barbacoas en la 
terraza. Tenemos el colegio Gras Soler, el Nazaret y los Amiguitos, el 
parvulario. En las barbacoas tenemos Talleres López, donde hay petróleos, 
gasolinas, y es un peligro. Pero aparte de todo esto, es que yo he hecho una 
serie de notificaciones, o como se le quiera…, yo vengo del mundo del trabajo 
y sindical, pero no de este tema. Hablé tres veces con el concejal Antonio 
Azorín. Él me aconsejó ir a la Policía. Hemos ido varios de los vecinos a la 
Policía. Hice una instancia con la explicación del tema, hice otra instancia con 
la recogida de 65 firmas, he hecho otra instancia para venir a este pleno y 
preguntar qué pasaba. Y bueno, después de todo esto he tenido una 
información que en Hospitalet, la Policía me ha notificado que existía una secta 
también, que aparte de lo que hacen o dejan de hacer, que no se sabe lo que 
se hace, hacían droga y vendían droga. A esta secta que estoy diciendo, que 
son gitanos argentinos, yo los veo llegar con mochilas, los veo llegar con una 
serie de cosas, y no sé qué hacen allí a cualquier hora y día. 

Entonces, ya no es como presidente de la comunidad de vecinos, ya no es por 
la recogida de firmas de todo el municipio. Porque a lo mejor aquí parece que 
recoger 65 firmas es sencillo, pero les aseguro que no. Yo me muevo en el 
mundo de trabajo, ya estoy jubilado, pero les aseguro que no. Entonces, ya no 
es un problema de mí como vecino, es un problema de los niños que están allí, 
en el Nazaret, en el Gras Soler, en Amiguitos. Y me hubiera gustado venir en 
otro momento, pero llevo seis meses moviendo este tema, y no ha pasado 
nada. 

Me han dicho, y esto está notificado –y ya acabo, lo más rápidamente posible, 
perdone– que no tienen permiso de sanidad, no tienen permiso de higiene, no 
tienen permiso de Hacienda, no tienen permiso de nada estas personas. 
¿Cómo pueden estar allí? Entonces, señora alcaldesa, o concejales, mi 
pregunta es: ¿Cómo es posible que en una Esplugues, a la que quiero tanto, 
esté permitido un tema como éste? Un tema como éste, que allí no se sabe lo 
que se hace, porque hay voces, hay griterío, los pastores que se llaman, no sé 
sabe qué hacen tantas horas. Pero es que además no veo nada positivo. Y no 
hablo de religiones, por Dios, no me voy a meter en ese tema, pero me gustaría 
saber que después, desde agosto del 2014, cómo este tema no se ha 
solucionado. 

Muchas gracias de todas formas.” 



El senyor Giner: 

“Sobre les preguntes, hi havia una del José Fernández per a l’alcaldessa. 
Sobre les de l’Anna Coll, vam quedar a la junta de portaveus que hi hauria..., 
miraríeu el tema i faríeu, doncs, algun tipus de proposta. Si la teniu, et sembla, 
ens podem quedar al final amb els portaveus. Vam quedar així i la podem 
veure. 

Miguel Ángel Pérez, del carrer Montesa, que parla del Rayo Amarillo. Sobre 
aquest tema, això és un solar que és privat, per tant, està pendent d’un 
planejament, i porta així, evidentment, com has dit, de tota la vida, no hi ha 
hagut mai res, en un temps va haver un camp de futbol, i després del camp de 
futbol un aparcament, d’alguna manera habilitat, i s’aprofita per a això. Però el 
solar del Rayo està pendent de planejament urbanístic, s’ha de desenvolupar 
un planejament que no està desenvolupat, no hi ha hagut la iniciativa per tirar 
cap endavant aquest tema. Forma part d’un planejament més ampli 
concretament les àrees residencials estratègiques, que en el seu moment va 
aprovar la Generalitat, però que estan en fase..., s’han de constituir els 
consorcis, etcètera, s’hauria de fer la reparcel·lació, etcètera, i en aquests 
moments no s’ha produït res de tot això. 

Sobre la pregunta de José Emilio... yo creo que lo que podemos hacer, si le 
parece, es ahora, después del pleno, quedamos, y yo creo que es mejor tratar 
el tema en profundidad en una reunión que podamos tener, y creo que 
podemos ver qué acciones se pueden proponer y se pueden tomar.”  

(Veus de fons.)  

La senyora alcaldessa: 

“Sí, la veritat és que aquest és un tema que ens va arribar, pensàvem que 
s’havia reconduït, però clar, la sorpresa avui és que es torna a portar aquest 
tema al ple, i, per tant, no està en absolut reconduït, i crec que el millor és 
conèixer els detalls. 

Bé, doncs, abans de tancar-lo, és veritat que el senyor Fernández, que m’ha 
sorprès perquè és coneixedor i porta molts anys venint al ple, pràcticament a 
cada ple, i també li agraïm la seva presència, sempre les seves intervencions, i 
ell sap perfectament que el règim de retribucions de tots els regidors i 
regidores, inclòs l’alcalde o alcaldessa, s’aprova en el primer ple del mandat. 
Sap que a més a més està penjat permanentment a la web municipal de 
l’ajuntament, i, per tant, es pot consultar, i que a més a més també en el seu 
moment es va publicar en El Pont. D’això el senyor Fernández n’és coneixedor. 

El senyor Fernández el que sap és que a mi em va disgustar que ell, que és 
coneixedor de tot això, expliqui –ara resulta que no ho coneix– el que 



exactament no és. Si expliquem, hem d’explicar el que s’aprova al ple i el que 
està publicat, el que no podem explicar són altres coses. I sent coneixedor, i 
com ell sap, això segurament li vaig fer d’una manera privada, aquest petit 
retret, ell ha pensat que era oportú portar-ho al ple, i jo no tinc cap problema a 
tornar a repetir el que ja li vaig dir en aquell moment. És millor parlar sempre 
amb rigor, és molt important. Vostè sap com funciona això. A més, vostè ha 
estat president d’una associació de veïns, sap que aquestes coses s’aproven 
en el primer ple, el de cartipàs del mandat, i a més, en l’actualitat, a banda que 
es publica en El Pont, està penjat de manera permanent, li ho vaig dir ara fa 
cinc dies, una setmana, ara li ho torno a dir en el ple ja que em pregunta aquí, 
està de manera permanent publicat a la web.  

I en les diferents webs aquesta informació hi és. Aquí podem discrepar de 
moltes coses però pensem que aquesta transparència, aquesta informació 
penjada, i que tothom hi pugui accedir, per pensar que és molt, que és poc, que 
és insuficient, que els polítics estem massa ben pagats, estem mal pagats, això 
ja cada persona, en funció de tota una sèrie d’elements, pot decidir el que sigui, 
però el que sí és que la informació és pública, és transparent, està penjada, i 
tothom la pot consultar. I com que tothom la pot consultar, doncs, el millor és 
que quan informen d’aquesta informació diguem el que està recollit en aquella 
taula i no diguem altres xifres que no són a la taula. I això va ser una conversa 
privada entre el senyor Fernández i jo, ell l’ha tingut a bé portar-la al ple, i jo 
tinc a bé explicar-li el mateix que li vaig explicar al carrer Anselm Clavé.  
 
De manera que jo li agraeixo al senyor Fernández de tota manera la seva 
aportació, a tothom també, a totes les persones que han vingut, sobretot de 
manera molt assídua, als que de manera assídua no ho fan també, però 
sobretot a aquelles persones que sabem que moltes vegades no coincidim, 
però que vostès vénen aquí perquè els interessen els afers públics de la ciutat, 
el meu agraïment, i ara sí, de manera molt personal, vull agrair, sense el 
«senyor», al Roger, al Jordi, al Manolo també, al Joaquin, al Luis, a la Lídia i als 
meus companys. A tots els estimo molt però als meus me’ls he estimat 
moltíssim, i els estimaré com són, al Toni, al Juan, a la Maria i a l’Enric, que, 
torno a dir, m’han ensenyat, m’heu ensenyat cada dia a ser una millor persona i 
a fer el millor per a Esplugues. 

Amb això, doncs, s’aixeca avui la sessió. 

 


